

19 April 2016 / 19 avril 2016

IOTC CIRCULAR 2016-046 / CIRCULAIRE CTOI 2016-046

Dear Sir/Madam,

SUBJECT: 13TH STANDING COMMITTEE ON ADMINISTRATION AND FINANCE (SCAF13)

In accordance with the IOTC Rules of Procedure (2014), please note that all meeting documents for the 13th Session of the Standing Committee on Administration and Finance (SCAF13) have already been published on the IOTC website (30 days prior to the Session). The documents may be accessed at the following link:

SCAF13: <http://iotc.org/meetings/13th-session-standing-committee-administration-and-finance-scaf13>

I would like to take this opportunity to draw your attention to several key agenda items/topics:

Agenda Item 5.2: Financial Statement Fiscal Year 2016 progress and variations required (paper IOTC–2016–SCAF13–05). Under this agenda item I am proposing to modify the within budget allocation for 2016, based on the changing needs of the Commission, inaccurate initial budget allocations and IOTC Secretariat staffing changes. The overall budget figure for 2016 will however, remain as approved at last year's Commission meeting.

Agenda Item 5.3: Membership of Eritrea, Sudan and Yemen in the IOTC (paper IOTC–2016–SCAF13–06). To submit for the consideration of the SCAF, options for handling non-paying coastal State Contracting Parties (Members) of the IOTC. The handling of these three Contracting Parties will vary in comparison to non-coastal States considered in 2015 and guidance is sought from the SCAF on the most appropriate course of action in 2016.

Agenda Item 6: Provisional Program of work and budget for 2017 (paper IOTC–2016–SCAF13–09). The overall budget amount proposed for 2017 is US\$3,767,528, representing a nominal **2% gross increase** over the corresponding 2016 budget (US\$3,677,436).

Agenda Item 7: Amendment of the IOTC Financial Regulations (paper IOTC–2016–SCAF13–12). The purpose of this agenda item is to propose amendments to the IOTC Financial Regulations (1999) which are required due to a number of key changes in the functioning of the Commission and the formula used in calculating annual contributions from Contracting Parties of the IOTC.

Agenda Item 9: Cost and benefit of the Indian Ocean Tuna Commission (IOTC) within and outside of the Food and Agriculture Organisation (FAO) (paper IOTC–2016–SCAF13–11). As the SCAF13 is only 2 days in duration, any substantive discussion on this matter will be carried over to the S20 (23-27 May 2016). However, please ensure that all delegations have read the paper in full, prior to the SCAF13 as there are substantive matters to take into consideration when discussing other agenda items.

Please also be reminded that the Commission has agreed to go paperless wherever possible, and hence, if you require hard copies to prepare these before departing for the meeting, as none will be made available in La Reunion.

Distribution / Destinataires

IOTC Contracting Parties/ Parties contractantes de la CTOI: Australia/Australie, Belize, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep of/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia/Somalie, South Africa/Afrique du Sud, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom/Royaume-Uni, Yemen/Yémen.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes: Bangladesh, Djibouti, Liberia, Senegal/Sénégal.

Intergovernmental organisations & Non-governmental organisations / Organisations intergouvernementales et non-gouvernementales

Copy to/ Copie à : FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement

Madame/Monsieur,

OBJET: 13^E COMITE PERMANENT D'ADMINISTRATION ET DES FINANCES (CPAF)

Conformément au Règlement intérieur de la CTOI (2014), veuillez noter que tous les documents de réunion de la 13^e session du Comité permanent d'administration et des finances (CPAF13) ont déjà été publiés sur le site Web de la CTOI (30 jours avant la session). Les documents peuvent être consultés à l'adresse suivante :

SCAF13 : <http://iotc.org/fr/reunions/13e-session-du-comite-permanent-dadministration-et-des-finances-cpaf13>

Je voudrais saisir cette occasion pour attirer votre attention sur plusieurs importants points de l'ordre du jour/sujets :

Point 5.2 : Bilan financier pour l'exercice 2016 : avancement et variations nécessaires (document IOCT-2016-SCAF13-05). Sous ce point de l'ordre du jour, je propose de modifier l'allocation budgétaire pour 2016, sur la base des besoins changeants de la Commission, d'allocations budgétaires initiales inexactes et des changements du personnel du Secrétariat de la CTOI. Le chiffre global du budget pour 2016 est cependant maintenu, comme approuvé à la réunion de la Commission l'an dernier.

Point 5.3 : Adhésion de l'Érythrée, du Soudan et du Yémen à la CTOI (document IOTC-2016-SCAF13-06). Pour soumettre à l'examen du CPAF des options pour gérer les États côtiers parties contractantes (membres) qui ne payent pas. La gestion de ces trois parties contractantes sera différente de celle des États non côtiers examinés en 2015 et il est demandé au CPAF de proposer une ligne à suivre en 2016.

Point 6 : Programme de travail et budget prévisionnels pour 2017 (document IOTC-2016-SCAF13-09). Le montant global du budget proposé pour 2017 est de 3 767 528 US\$, ce qui représente une augmentation nominale brute de 2% par rapport au budget 2016 correspondant (3 677 436 \$US).

Point 7 : Amendements du règlement financier de la CTOI (document IOTC-2016-SCAF13-12). Le but de ce point de l'ordre du jour est de proposer des modifications au Règlement financier de la CTOI (1999), qui sont nécessaires en raison d'un certain nombre de changements importants dans le fonctionnement de la Commission et de la formule utilisée pour calculer les contributions annuelles des parties contractantes de la CTOI.

Point 9 : Coûts et bénéfices de la Commission des thons de l'océan Indien (CTOI) dans et hors du cadre de l'Organisation pour l'alimentation et l'agriculture (FAO) (document IOTC-2016-SCAF13-11). Comme le CPAF13 ne dure que 2 jours, le débat de fond sur cette question sera reporté à la S20 (du 23 au 27 mai 2016). Toutefois, veuillez faire en sorte que toutes les délégations aient lu le document en entier, avant le CPAF13, car il y a des questions de fond à prendre en considération lors de l'examen d'autres points de l'ordre du jour.

Je vous rappelle également que la Commission a accepté de fonctionner autant que possible sans papier et donc, si vous avez besoin de copies papier, veuillez les préparer avant de partir pour la réunion, car aucune version papier ne sera disponible à La Réunion.

Yours sincerely / Cordialement



Dr. David T. Wilson
Executive Secretary (Interim) / Secrétaire exécutif (par intérim)

Attachments / Pièces jointes:

- Nil / aucune